

Title (en)

Applicator for applying a product to keratinous materials

Title (de)

Applikator zum Auftragen eines Produkts auf keratininhaltige Stoffe

Title (fr)

Applicateur pour appliquer un produit sur les matières kératiniques

Publication

EP 2198743 A1 20100623 (FR)

Application

EP 09179137 A 20091214

Priority

- FR 0858585 A 20081215
- US 14104508 P 20081229

Abstract (en)

The applicator (2) has a rod (7) connecting a product applying element (8) and a gripping element i.e. closing cap (5). A longitudinal axis of the gripping element is oriented with respect to the longitudinal axis of the rod in a non-adjustable manner. The gripping element has a marker (5b) arranged on the applying element. The applying element has a predefined angular position relative to the marker such that positioning of the applicator given by the marker corresponds to utilization of predefined application faces of the applying element. Independent claims are also included for the following: (1) a method for fabrication of an applicator (2) a method for realizing a make-up on eyelashes or eyebrows.

Abstract (fr)

Applicateur (2) pour appliquer un produit cosmétique ou de soin, comportant : - un organe d'application (8) du produit, définissant au moins deux faces d'application (A1, A2...An) différentes, configuré pour appliquer du produit sur les cils ou sourcils, - un organe de préhension (5) de l'applicateur, s'étendant selon un axe longitudinal de l'organe de préhension, - une tige (7) reliant l'organe d'application et l'organe de préhension, s'étendant selon un axe longitudinal de la tige, l'axe longitudinal de l'organe de préhension étant d'orientation non réglable par rapport à l'axe longitudinal de la tige, l'applicateur comportant ailleurs que sur l'organe d'application lui-même des moyens de repérage (5b) à positionner face à l'utilisateur durant l'application, l'organe d'application ayant une position angulaire prédéfinie relativement aux moyens de repérage de telle sorte que le positionnement de l'applicateur donné par les moyens de repérage corresponde à l'utilisation d'une face d'application prédéfinie.

IPC 8 full level

A45D 40/26 (2006.01)

CPC (source: EP US)

A45D 40/265 (2013.01 - EP US); **A45D 2200/052** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [XY] EP 1745717 A2 20070124 - OREAL [FR]
- [X] US 2004009028 A1 20040115 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]
- [X] US 2004035437 A1 20040226 - GUERET JEAN-LOUIS [FR]
- [Y] US 5137038 A 19920811 - KINGSFORD TED [US]

Cited by

EP2878223A1; FR2992531A1; FR3013195A1; WO2012080936A2; WO2015075339A1; EP3028599A1; DE102014117994A1; EP3028598A1; DE102014117997A1; US10888152B2; EP3468412B1; WO2017212123A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK SM TR

DOCDB simple family (publication)

EP 2198743 A1 20100623; EP 2198743 B1 20160217; BR PI0907396 A2 20110621; CN 101912192 A 20101215; CN 101912192 B 20121128; ES 2570405 T3 20160518; FR 2939619 A1 20100618; FR 2939619 B1 20110211; RU 2423060 C1 20110710; US 2010192968 A1 20100805

DOCDB simple family (application)

EP 09179137 A 20091214; BR PI0907396 A 20091214; CN 200910260323 A 20091215; ES 09179137 T 20091214; FR 0858585 A 20081215; RU 2009146349 A 20091215; US 63524609 A 20091210